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Fordulat a tekés történetben 

Szentgyörgyi 
leváltaná Kohárit 

Bezárt a Zodiákus - Kinyit az Alabárdos 

Nem jött be a profilváltás 
Alkalmatlanság miatt kezdemé-
nyezi a szegedi sportbizottsági 
elnök leváltását Szentgyörgyi 
Pál alpolgármester. 

M U N K A T Á R S U N K T Ó L 

- Aki a sportot sportbizottsági 
elnök létére szakszerűtlenül, 
fölkészületlenül megtámadja, 
és közben még tisztességes em-
bereket is bűncselekményekkel 
gyanúsít meg, az alkalmatlan 
erre a posztra. Ezért kezdemé-
nyezni fogom, hogy a szeptem-
beri közgyűlés váltsa le Kohári 
Nándor képviselőt és azt, hogy 
a Fidesz jelöljön helyette a 
sportbizottság élére hozzáértő 
embert - közölte tegnap la-
punkkal Szentgyörgyi Pál. A 
szegedi alpolgármesternek, 
mint mondta, a tekés szerződés 
körüli botránykeltés miatt telt 
be a pohár. 

Mint megírtuk, Kohári Nándor 
az Állami Számvevőszéken és az 
Országos Rendőr-főkapitánysá-
gon jelentette föl a városi önkor-
mányzatot, mert szerinte Sze-
gednek kárt okozó vagyonátru-
házási szerződést kötöttek a Te-
ke Club Kft.-vel, így az újszegedi 

tekecentrum a vállalkozás tulaj-
donába került. 

- A Fidesz-frakció, remélem, 
olyan sportszerető képviselőt ja-
vasol majd a bizottság új elnöké-
nek, aki támogatja, hogy a sport-
egyesületek a saját pénzükből is 
építsenek sportlétesítményeket -
közölte az alpolgármester. Azt is 
elmondta, a sportbizottság né-
hány hónapja már fölszólította 
Kohári Nándort, hogy ne éljen 
vissza elnöki funkciójával és ne 
használja azt a Fidesz érdekeiért. 
A bizottsági többség arra figyel-
meztette Kohárit, hagyjon föl ez-
zel a gyakorlattal, úgy látszik, 
hiába - mondta Szentgyörgyi Pál. 

FEJVESZTES 

A z alpolgármester Kezdeményezé-
séről véleményt kértünk az érintett 
Kohári Nándortól. - Tegye a z t Kez-
deményezze a leváltásomat -
mondta a sportbizottsági elnök. - A 
szegedi politikában mindenesetre 
példátlan döntés lesz, ha a kor-
mánypárti többség levált egy ellen-
zéki bizottsági elnököt. Azt tudom 
mondani, Szentgyörgyi Pál elveszí-
tette a fejét ő tudja, mi az oka. hogy 
ennyire fél - mondta Kohári. 

Mindszenten kapták el 
Bélát a kommandósok 
Többrendbeli csalás, magánokirat-hamisítás és sikkasztás szerepel 
a bűnlajstromán annak a vásárhelyi fiatalembernek, aki a megye tíz 
legkeresettebb bűnözőjének egyike. Zs. Bélát kommandósok fog-
ták el Mindszenten. 

M U N K A T Á R S U N K T Ó L 

Nem mindennapi fogást köny-
velhettek el a rendőrök: elfogták 
Zs. Bélát. A mindössze 22 éves 
fiatalember Csongrád megye tíz 
legkeresettebb bűnözőjének egyi-
ke. Zs. Béla még 2005 végén, il-
letve 2006 tavaszán hitelek fel-
használásával akart személyau-
tót, illetve motorkerékpárt ven-
ni. A kölcsönszerződések meg-
kötésével más személyeket bí-
zott meg. A fiatalember átvette a 

járműveket, de a hiteleket nem 
kezdte törleszteni, megbízottai is 
így tettek. 

Ugyancsak 2006 tavaszán egy 
autó lízingszerződésének meg-
kötésében is közreműködött, de 
ebben az esetben sem kezdte el a 
kocsi átvétele után a törlesztést. 
Az említett járművek egyenként 
több millió forintot érnek. 

Ezekben az esetekben nem 
csupán ellene, hanem valameny-
nyi közreműködő ellen eljárást 
indítottak. 

A patinás bejárat zárva - Az Oskola utcai vendéglátóhely decemberi nyitását ígérik Fotó: Segesvári Csaba 

Újabb étterem zárt be Szeged belvárosá-
ban - ezentúl a Zodiákus nem fogadja a 
vendégeket. Az üzletvezető szerint egyre 
kevesebb pénzük van az embereknek, ro-
hamosan csökkent a vendégek száma. Az 
új üzletvezető viszont szeretné visszaál-
lítani az Alabárdos éttermet, amely 
1967-től 2003-ig működött ezen a he-
lyen. 

Bezárt a szegedi Oskola utcában a Zodiákus 
étterem. A legtöbb szegedi nem ezt a nevet 
használta, hanem az Alabárdost - nem cso-
da, hiszen mielőtt 2003-ban Zodiákusra vál-
tott, 36 évig azon a néven üzemelt. 

Kiss Eszter 1995-ben vette át az Alabár-
dos vezetését és a hagyományoknak megfe-
lelően működtette. Egészen négy évvel ez-
előttig, amikor profilváltásra szánta el ma-
gát. - Úgy éreztem, hogy eljárt az idő az 
ódon hangulatú éttermek felett. Nem volt 
igény a meghitt, nyakkendős, szmokingos 
vacsorázóhelyre. Úgy gondoltam, a rohanó 
világban egy pezsgőbb, szélesebb repertoárt 
kínáló vendéglátóhely kelendőbb - magya-
rázta. 

A Zodiákus viszont nem lett olyan hosszú 
életű, mint az Alabárdos volt. Hiába alakítot-
tak ki nemzeti és nemzetközi étlapot, a ven-
dégek száma egyre csökkent. Az üzletvezető 

szerint Szegeden szinte állandóan ugyanazok 
az emberek járnak éttermekbe. Kiss Eszter 
azt mondja, nem a környék több jó hírű ven-
déglője „szívta el" a Zodiákus vendégeit. - A 
jó éttermek csak erősítik egymást. Az a nagy 
probléma, hogy nincs pénzük az emberek-
nek. Más éttermek tulajdonosai is fontolgat-
ják a bezárást - mondta az üzletvezető, aki 
1979 óta van a szakmában. 

A Szegeden közismert, patinás Alabárdos 
éttermet 1967-ben a HungarHotels alakítot-
ta ki. 1993-ban privatizálták, az IKV-házban 
a mai napig az Alabárdos Szeged Kft.-é a bér-
leti jog. 

A városban gyorsan terjedt a hír a bezárás-
ról. Tudni vélték, hogy szálloda épül az étte-
rem helyén, mások biztosra vették, hogy ka-
szinót alakítanak ki. Az új üzletvezető - a ne-
ve elhallgatását kérve - elmondta, hogy meg-
marad a vendéglátóegység, méghozzá Alabár-
dosnak nevezik, és azon dolgoznak, hogy 
visszaállítsák a régi étterem hangulatát: hét-
végenként megint cigányzene szól majd, és a 
vendég előtt az asztalnál készítenek el né-
hány ételt. Az étterem mellett régen borozó 
is működött. Arra is emlékezhetnek az idő-
sebbek, hogy itt többek között zsíros kenye-
ret lilahagymával szolgáltak fel, mellé pedig 
egydecis pohárban jófajta vörös- és fehérbort 
kínáltak. 

Az új üzletvezető úgy gondolja, hogy de-
cemberben már fogadhatják a vendégeket a 
régi-új Alabárdosban. 

C S . G . L. 

SZEGEQIKUMOK 

A Hági épületét 1894-ben építették. A vendéglátó-
egységet 1992-ben zárták be, tartozásai miatt. A z 
A P E H 1994-ben elárverezte 4 1 millió forintért. A 
Hágit 1999-ben 67 millió forintért megvásárolták. 
Nemrégiben tatarozták, de továbbra sem üzemel. 
A Kass Szállót 1898-ban Kass János építette, de 
1 9 3 1 - b e n megvált tőle. Három évvel később egy 
részvénytársaság Hungáriára keresztelte, ezen a 
néven 1 9 7 7 - i g működött. A rendszerváltás után a 
Régi Hungária Rt. kívülről felújította, majd 
1995-ben eladta a jelenlegi tulajdonosnak, a 
Questor Rt -nek. Négycsillagos szállodaként a k a r -
ják üzemeltetni, de pályázati pénzre várnak a fel-
újításhoz. 

A Bárkát 1902-ben építették, a szegediek egyik 
kedvenc helye volt. 2002-ben bezárták, mert a z 
épület elöregedett. Többéves huzavona és peres-
kedés után 2006-ban a z Anikó '84 Ingatlanforgal-
m a z ó és Szolgáltató Kft. a z IKV tulajdonú ingat-
lant pályázat útján megvehette volna, de nem fi-
zette ki a vételárat. Végül a z idén a z olimpiai baj-
nok kajakos Janics Natasa vette meg a Bárkát. 

A szakvélemény az édesanyának kedvez * 

Egyelőre kizárt 
Karcsika láthatása 
A szegedi gyámhivatal által fel-
kért igazságügyi pszichológus 
szakértő egyelőre nem javasol-
ja, hogy Mehmet Karcsi talál-
kozzon apjával, Mehmet Tüy-
süzzel. 

M U N K A T Á R S U N K T Ó L 

„Az apa által kért folyamatos 
kapcsolattartás korlátozása in-
dokolt és szükséges a gyermek 
érdekében. A kontrollált kapcso-
lattartás azért fontos, mert szak-
értő is valószínűsíti az apa azon 
magatartását, hogy gyermekét 
Törökországba szeretné vinni, 
ezt szóban közvetítheti felé, 
amely viszont az alkalmazkodási 
zavar forrása" - olvasható az 
igazságügyi pszichológus szakér-
tő véleményében, amely Meh-
met Karcsi és édesanyja, vala-
mint Tüysüz Mehmet meghall-
gatása után készült. 

A szakpszichológust, aki kérte, 
nevét ne közöljük, a szegedi pol-
gármesteri hivatal gyámhivatala 
azzal rendelte ki, hogy előbb 
vizsgálja meg a kiskorú Tüysüz 
Mehmet Károlyt és a gyermek 

.szüleit, Bogosné Papp Edinát és 
Tüysüz Mehmetet, majd vála-
szoljon nyolc kérdésre, amelyek 
főleg a gyermek érzelmi állapotá-
ra és az apa-fiú kapcsolattartásá-
ra vonatkoztak. 

A tízoldalas okiratban a szakér-

tő részletesen, forgatókönyvszerű-
én írta le a kisfiúval és az édesany-
jával együtt, az apával külön foly-
tatott beszélgetéseit. 

A szakértő egyébként megálla-
pította, hogy Mehmet Karcsi erő-
sen kötődik az apjához, de ez 
„nem annyira érzelmi". Kitért ar-
ra is, hogy a kisfiúban maradandó 
és drasztikus átformálódást ered-
ményezett az a három év, amit 
édesanyjától és Magyarországtól 
távol töltött, ugyanakkor „meg-
magyarázhatatlanul irreális mó-
don kötődik apjához. A szakpszi-
chológus a gyermek nyugalma ér-
dekében egyelőre nem javasolja a 
személyes kapcsolattartást. Sze-
rinte ha Tüysüz Mehmet talál-
kozna a gyermekkel, az a fiú álla-
potában visszaesést eredményez-
ne. A szakértő véleménye az, hogy 
Mehmet Karcsi szeptemberben és 
októberben illeszkedjen be az is-
kolába, folytatódjon a pszichote-
rápiás kezelése, és ne találkozzon 
az apjával. Ha a fiú állapota stabil 
marad, novemberben ellenőrzött 
körülmények között két órára ta-
lálkozhatnak, és ha ezután a visel-
kedése nem mutat eltérést, de-
cemberben két-két órát, januártól 
kéthetente négy-négy órát tölthet-
nek együtt. A szegedi gyámhivatal 
néhány napon belül dönt arról, 
hogy Mehmet Tüysüz mikor és 
milyen körülmények között talál-
kozhat a fiával. 

SZIN A REGIÓRÁBAN IS 
Ma 14 óra 35 perckor ismét 
jelentkezik a Magyar Televízió 
1 -es csatornáján a szegedi 
stúdió körzeti magazinja, a 
R e g i ó r a - a S z e g e d i I f j ú s á g i 
Napok kellős közepéről. Á 
műsorban a mögöttünk álló 
két nap, és az előttünk lévő 
kettő koncertjeit, programjait 
is ajánlják. Bemutatják, hogy a 
zenén kívül mi mindennel 
találkozhatnak még a 
résztvevők. Ellátogatnak az 
Esélyegyenlőségi Parkba, a 
Civilst(r)andra és a SZIN 
színházi helyszíneire is. 
Tudósítanak a „nagy testvér", 
azaz a budapesti Sziget 
rendezvényeiről is, valamint 
felidézik a 30-40 évvel 
ezelőtti Szegedi Ifjúsági 
Napokat. 

A SZIN-RE IS KILÁTOGATNAK 
A NÉMET RENDŐRÖK 
Németországból érkezett két 
hétre Szegedre Peuker Lutz és 
Eichler Torsten nyomozó, hogy 
közelebbről 
megismerkedhessenek a 
Csongrád Megyei 
Rendőr-főkapitányság 
munkájával. A német rendőrök 
kedden a Szegedi 
Rendőrkapitányságra látogattak 
el, a következő napokban pedig a 
megye többi 
rendőrkapitányságának 
munkájával ismerkednek meg. 
A szakmai programok mellett a 
halléfőző fesztiválon, valamint a 
SZIN programjain is részt 
vesznek. 

Az egyetem vezetői ma a támogatásokról is tárgyalnak 

Integrációról a Kincstárban 
A szegedi klinikai központhoz 
kirendelt kincstári biztosok je-
lentéséről és az integrációról 
tárgyalnak ma az SZTE vezetői 
és a fenntartó minisztérium 
képviselői. 

- Jelen lesz a budapesti megbe-
szélésen a Magyar Államkincstár 
elnöke, Katona Tamás, az okta-
tási minisztérium fejlesztési és 
gazdasági szakállamtitkára, Zá-
vecz Ferenc és az egyetemünk 
következő vezetői: Hetesi Erzsé-
bet, Csirik fános, Benedek 
György dékánok, Tráser Ferenc 
gazdasági és műszaki főigazgató, 
Reisch József az orvoskar gazda-
sági főigazgatója, Kovács Iván or-
voskari stratégiai igazgató, az 
egyetem főtitkára, Merényi Má-
ria és jómagam - közölte tegnap 
lapunkkal Szabó Gábor, az 
SZTE rektora. Az egyetemveze-
tők a szaktárca és a Kincstár ve-
zetőivel ma áttekintik azt a je-
lentést, amelyet a klinikai köz-
pont konszolidálásával megbí-
zott kincstári biztosok készítet-
tek. 

A három szakemberből álló 
team vezetője, Varga fenő előze-
tesen azt mondta, mint tegnapi 
számunkban megírtuk, hogy a 
klinikai központ gazdálkodása 
már nullszaldós, év végére akár 
100-200 milliós többlet is kelet-
kezhet. -

Szabó Gábor szerint fontos, 
hogy a szaktárca, a Kincstár és az 

egyetem illetékes vezetői egyaránt 
tiszta képet kapjanak a gazdálko-
dásról, a jelenlegi helyzetről, a vár-
ható trendről és ezek fényében le-
hessen dönteni a szegedi egészség-
ügyi integrációról. A mai megbe-
szélés célja az is, hogy a fenntartó 
az integráció tartalmi céljainak tá-
mogatása mellett az anyagi támo-
gatás szükségességéről is meggyő-
ződhessen. A szegedi egészségügyi 
ellátás párhuzamosságainak meg-
szüntetését 320 millió forintos 
kormánytámogatással tartják el-
képzelhetőnek a szakemberek. 

Megkérdeztük a rektort, sze-

rinte a biztató gazdálkodási ada-
tok vajon elősegítik-e, hogy hét-
főn az egyetem szenátusa az in-
tegrációra szavazzon. - Abban az 
esetben, ha kincstári biztos hiva-
talosan is megerősíti a már nyil-
vánosság elé tárt adatokat, és a 
fenntartó is biztosít róla, hogy 
anyagilag támogatja az integráci-
ót, szerintem a szenátus pozitív 
döntést fog hozni. Ez a döntés 
persze egy csomag lesz, amely-
ben a rektornak feltételeket ír elő 
az egyetem vezető testülete -
mondta Szabó Gábor. 

S. E. 

Szabó Gábor szerint fontos a tisztánlátás Fotó: Segesvári Csaba 


